
 
 

VABILO H GLASOVANJU 
Tudi v tokratnem E-novičniku SLS vas vljudno vabimo h glasovanju na spletnih straneh družbe IUS 

Software, kjer v teh dneh poteka zaključni del izbora 10 najvplivnejših pravnikov 2009, ki se zaključi 25. 
novembra 2009. 

Med dvajset predlaganih imen sta med drugimi uvrščena tudi dr. France Bučar in dr. Marko Pavliha. 
Gotovo nam ni treba posebej poudarjati, da oba opozarjata, da arbitražni sporazum o meji s Hrvaško 
ogroža najbolj vitalne slovenske nacionalne interese, kar pomeni, da bo z njim Slovenija najverjetneje 

izgubila dele ozemlja in teritorialni stik z mednarodnimi vodami. Prof. dr. France Bučar je nedvomno ena 
največjih strokovnih avtoritet, upamo in verjamemo pa, da bo omenjeni izbor potrdil, da je med 

najvplivnejšimi in uglednimi pravniki tudi trenutno eden najaktivnejših pravnikov dr. Marko Pavliha. 
Napisanemu se še posebej pridružuje podpredsednica SLS Olga Franca, ki dr. Marka Pavliha, kot pravi, 
»izredno ceni tako zaradi njegovih prizadevanj v zvezi z razjasnitvijo vseh pasti aktualnega arbitražnega 
sporazuma kot tudi zaradi njegovega aktivnega sodelovanja v boju proti gradnji plinskih terminalov v 

Tržaškem zalivu«. 
 

Še enkrat vas torej prijazno vabimo h glasovanju za dr. Marka Pavliha na naslednji povezavi: 
http://www.ius-software.si/izbor/drugikrog.asp. 

 
SKUPINA V PODPORO DR. FRANCETU BUČARJU V ZVEZI Z MNENJEM O ARBITRAŽNEM 

SPORAZUMU 

 
Na strani spletne skupnosti Facebook je ustanovljena skupina v podporo mnenju dr. Bučarja – če ste član 

te spletne skupnosti, ste toplo vabljeni, da se ji pridružite na tejle povezavi. 
 

VABILO H GLASOVANJU 
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav se je v akciji revije Obrazi »Politični obraz leta 2009« uvrstil med 
deset finalistov – politikov, ki so po mnenju bralk in bralcev revije obrazi najbolj zaznamovali slovensko 
politično prizorišče. Ostali finalisti so Janez Janša, Zmago Jelinčič, Katarina Kresal, Matej Lahovnik, 
Ljudmila Novak, Borut Pahor, Danilo Türk, Jernej Vrtovec in Samuel Žbogar. 
Za predsednika SLS mag. Radovana Žerjava lahko glasujete vse do 26. novembra 2009, in sicer na dva 
načina: 
- preko dopisnic ali kuponov, objavljenih v revijah OBRAZI, JANA, STOP, LADY, ANJA, NAŠA ŽENA in 
LEPA&ZDRAVA), ki jih nalepite na dopisnico in pošljete na naslov: 
Delo Revije, d. d. 
uredništvo revije Obrazi 
Dunajska 5 

http://www.ius-software.si/izbor/drugikrog.asp
http://www.facebook.com/group.php?gid=196828140448&ref=ts


1509 Ljubljana  
s pripisom »Politični obraz leta 2009«; 
 
- prek SMS sporočila, v katerega vpišete ključno besedo POLITIK ime predlaganega  kandidata (torej 
POLITIK Radovan Žerjav) in pošljete na številko 6767. A pri tem naj vas opozorimo na stroške takšnega 
načina glasovanja: cena poslanega sporočila je po ceniku vašega operaterja. Cena prejetega SMS 
sporočila pa je 0,99 EUR in vključuje DDV. S sodelovanjem v storitvi uporabnik postane član storitve KLUB, 
ki je tedenska storitev po ceni 2,49 EUR. Uporabnik tedensko prejema sms (ali wap-push) z bogato 
mobilno vsebino in bonus točkami. Odjava od storitve KLUB:  pošlji sms KLUB STOP na 6767. 
VABLJENI H GLASOVANJU! 

 

NAPOVEDNIK DOGODKOV ZA TEDEN OD 20. 11. DO 
27. 11. 2009 
 
Ponedeljek, 23. november 2009:  

 dan generala Maistra 
 ob 8. uri 6. nujna seja Odbora DZ RS za okolje in prostor, katerega član je namestnik vodje PS 

SLS mag. Radovan Žerjav 
 ob 9. uri nadaljevanje 11. redne seje Državnega zbora RS 
 24. posvet Kmetijske svetovalne službe KGZS, čigar namen je ožji in širši javnosti predstaviti 

pogled stroke in politike na aktualno temo o Spremembah skupne kmetijske politike EU in 
razvoju kmetijstva v Sloveniji. Prisotne bosta med drugimi nagovorila tudi predsednik Odbora DZ 
RS za kmetijstvo, gospodarstvo in prehrano ter podpredsednik SLS Franc Bogovič ter župan 
Mestne občine Maribor Franc Kangler, potekal pa bo v dvorani hotela Habakuk. Več informacij na 
spletni strani www.kgzs.si. 

 ob 19. uri razširjena seja OO SLS Velike Lašče v gostilni Škrabec v Robu 
 

Torek, 24. november 2009: 
 ob 8. uri 14. redna seja Odbora DZ RS za zadeve Evropske unije, katerega član je vodja PS SLS 

Jakob Presečnik 
 ob 9. uri nadaljevanje 11. redne seje Državnega zbora RS  
 ob 11. uri 21. seja Komisije DS RS za mednarodne odnose in evropske zadeve, katere član je 

državni svetnik SLS Vincenc Otoničar 
 ob 14. uri 22. seja Komisije DS RS za gospodarstvo, obrt, turizem in finance, katere član je 

državni svetnik SLS Peter Vrisk 
 ob 17.30 uri volilni občni zbor MO SLS Ljubljana na sedežu stranke, Beethovnova 4, Ljubljana 
 ob 18. uri javni posvet Nove generacije SLS glede zastoja projekta 3a razvojne osi in 

problematike ceste Ljubljana – Kočevje – Petrina v dvorani hotela Valentin v Kočevju  
 

Sreda, 25. november 2009:  
 ob 9. uri nadaljevanje 11. redne seje Državnega zbora RS 
 ob 14. uri 35. seja Komisije DS RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katere predsednik 

je državni svetnik SLS Darko Fras in član državni svetnik SLS Cvetko Zupančič 
 ob 18. uri okrogla miza ob začetku akcije »Rezervirano za rumeno«, ki jo tokrat organizirata Nova 

generacija SLS Savinjsko-Šaleške regije in OO SLS Šmartno ob Paki skupaj z Zvezo paraplegikov 
Slovenije. Okrogla miza bo v Hiši mladih, Šmartno ob Paki 13, Šmartno ob Paki. 

 
Četrtek, 26. november 2009:   

 ob 8.30 uri 4. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotavljanje politične odgovornosti 
nosilcev javnih funkcij zaradi suma, da bo sili vpleteni v financiranje spornih menedžerskih 
prevzemov gospodarskih družb Istrabenz, holdinška družba, d. d. in Pivovarna Laško, d. d., katere 
član je poslanec SLS Gvido Kres 

 ob 9. uri 5. redna seja Komisije DZ RS za poslovnik, katere član je poslanec SLS Janez Ribič 
 ob 12. uri 11. redna seja Odbora DZ RS za okolje in prostor, katerega član je namestnik vodje PS 

SLS mag. Radovan Žerjav 
 ob 12. uri 11. redna seja Odbora DZ RS za delo, družino, socialne zadeve in invalide, katerega 

član je vodja PS SLS Jakob Presečnik 

http://www.kgzs.si/


 ob 15. uri 14. nujna seja Odbora DZ RS za delo, družino, socialne zadeve in invalide, katerega 
član je vodja PS SLS Jakob Presečnik 

 ob 16. uri 22. redna seja Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega član je vodja PS SLS Jakob 
Presečnik 

 ob 17. uri volilni občni zbor OO SLS Radlje ob Dravi in Podvelka v restavraciji Markač v Vuhredu 
 ob 18. uri volilni občni zbor OO SLS Prevalje v Gostilni Rupar, Trg 25, Prevalje 
 ob 18. uri občni zbor OO SLS Kanal v okrepčevalnici Na skednju, Deskle. Po občnem zboru bo tudi 

družabno srečanje članov in simpatizerjev ob zaključku letošnjega leta. 
 ob 19. uri volilni občni zbor OO SLS Mislinja v Kulturnem domu, Šentilj 72 a, Mislinja 
 ob 20. uri volilni občni zbor MO SLS Slovenj Gradec v Restavraciji  Preša, Pohorska cesta 37 

(Legen) v Slovenj Gradcu 
 ob 20.30 uri srečanje RO SLS Koroška v Restavraciji  Preša, Pohorska cesta 37 (Legen) v Slovenj 

Gradcu 
 

Petek, 27. november 2009: 
 ob 9. uri 5. redna seja Komisije DZ RS za nadzor obveščevalnih in varnostnih služb, katere član je 

poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 9. uri 6. redna seja Odbora DZ RS za promet, katerega član je poslanec SLS Janez Ribič 
 ob 10. uri 37. redna seja Odbora DZ RS za zadeve Evropske unije, katerega član je vodja PS SLS 

Jakob Presečnik 

 
SLS O NOTRANJE- IN ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: SPREJEM ARBITRAŽNEGA SPORAZUMA V SABORU 
PRAKTIČNO Z VEČINO POSLANCEV JE ZELO SPOROČILEN 
 

 

»Za SLS je hitro sprejetje arbitražnega sporazuma pričakovana novica, saj bi 
bilo povsem nelogično, če bi Hrvaška oklevala s potrditvijo sporazuma, ki 
vključuje praktično prav vse hrvaške zahteve in je v vseh ključnih točkah 
pisan na kožo Hrvaški,« je predsednik SLS mag. Radovan Žerjav komentiral 
sprejetje arbitražnega sporazuma v hrvaškem Saboru. »Sicer pa tudi 
praktično soglasno sprejetje tega sporazuma v Saboru – 129 glasov za in le 
6 proti – pove veliko o tem, za koga je sporazum dober. Vztrajanje vladajoče 
koalicije pri izogibanju potrebni dvotretjinski večini za sprejem arbitražnega 
sporazuma v Državnem zboru RS pa je tudi zelo sporočilno in že samo po 
sebi daje jasno vedeti, za koga je arbitražni sporazum dober in za koga 
slab,« še pripominja predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
»Arbitražni sporazum ima lahko in najverjetneje tudi bo imel škodljive 
posledice za Slovenijo – tega ne bom nehal ponavljati. Zato v SLS 
predlagamo, da naj Državni zbor RS sprejme sklep, da bo Slovenija 
ratificirala pridružitveni sporazum Hrvaške k Evropski uniji po zaključku 
arbitraže, pa tudi, da mora Državni zbor RS tako kot hrvaški Sabor o 
arbitražnem sporazumu odločati z dvotretjinsko večino,« ne popušča mag. 
Radovan Žerjav. 
V SLS ob tem še enkrat ponavljamo, da je za nas predhodni posvetovalni 
referendum smiseln le ob postavitvi dodatnega vsebinskega vprašanja, ki bi 
spraševalo, ali naj Slovenija podpre vstop Hrvaške v Evropsko unijo, vendar 
pod pogojem, da se ta umakne s slovenskega ozemlja in morja in da 
Slovenija ohrani teritorialni stik z odprtim morjem.  
Obenem SLS poziva predsednika Vlade RS Boruta Pahorja, da naj, sedaj, ko 
se ve, da je arbitražni sporazum na Hrvaškem že potrjen in sprejet, končno 
le skliče strokovnjake, tako tiste, ki zagovarjajo sporazum, kot tiste, ki so 
proti njemu, in tudi predsednike vseh parlamentarnih strank in naj skuša 
doseči čim širše strokovno in politično soglasje še pred razpravo v Državnem 
zboru RS. »Čeprav se bojim, da je za to že prepozno – in zato ponavljam, 
poudarjam in polagam na srce vsem, ki jim je mar za Slovenijo in imajo 
moč o tem odločati – Državni zbor RS naj sprejme zakon, ki ga je v torek v 
postopek vložila SLS in določa, da mora Državni zbor RS o arbitražnem 



sporazumu odločati z dvotretjinsko večino,« opozarja predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav. 

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: PREDHODNI POSVETOVALNI REFERENDUM BREZ 
VSEBINSKEGA VPRAŠANJA JE NESMISELN 

 
V četrtkovem odzivu na mnenje Vlade RS glede razpisa 
predhodnega posvetovalnega referenduma in vprašanja, ki 
bi bilo na njem zastavljeno, je predsednik SLS mag. Radovan 
Žerjav ponovil, da »SLS vztraja, da je predhodni posvetovalni 
referendum zgolj najdražja javnomnenjska anketa, ki 
nikogar pravno-formalno ne zavezuje.« Obenem je poudaril, 
da je za SLS predhodni posvetovalni referendum smiseln le, 
če bo poleg že izpolnjene zahteve po jasnem in eksplicitnem 
vprašanju o podpori ali nepodpori arbitražnemu sporazumu 
izpolnjena tudi zahteva, da se na referendumu postavi 
državljanom tudi dodatno vsebinsko vprašanje: »Ali ste za to, 
da Slovenija podpre vstop Hrvaške v Evropsko unijo, vendar 
pod pogojem, da se ta umakne s slovenskega ozemlja in 
morja in da Slovenija ohrani teritorialni stik z odprtim 

morjem?«. S tem bi Slovenke in Slovenci konkretno in vsebinsko odgovorili na vprašanje, na kakšen način 
reševati mejno vprašanje. 
V SLS ponovno poudarjamo, da arbitražni sporazum ni dober in ima lahko škodljive posledice za Slovenijo 
ter vztrajamo, da bi bilo poleg oblikovanja drugačne vsebine arbitražnega sporazuma treba arbitražni 
postopek tudi zaključiti pred vstopom Hrvaške v Evropsko unijo. Zato SLS predlaga, da Državni zbor RS z 
dvotretjinsko večino sprejme sklep, da bo Slovenija ratificirala hrvaški pridružitveni sporazum k Evropski 
uniji šele po zaključku arbitraže. »Namreč, čas, ki je potreben od podpisa pridružitvenega sporazuma s 
strani Hrvaške in do ratifikacije tega pridružitvenega sporazuma v vseh državah članicah Evropske unije, 
je dovoljšen, da se ta arbitražni postopek zaključi, če je za to seveda volja,« poudarja mag. Radovan 
Žerjav.  
V SLS prav tako poudarjamo, da je ob dejstvu, da se bo po dikciji arbitražnega sporazuma meja na morju 
in na kopnem določala izključno po načelu mednarodnega prava, nujno, da Slovenija v memorandum, ki 
ga predvideva arbitražni sporazum, kot temeljno slovensko izhodišče navede stanje, kakršno je bilo ob 
nastanku prve Jugoslavije 1918, saj je njena naslednica 1991. leta razpadla. Kot dodatna zgodovinska in 
mednarodno pravno relevantna dejstva pa naj se navede tudi zadnjo mednarodno priznano mejo, to je 
južno mejo Cone B STO na reki Mirni, in mejo zgodovinske občine Piran s katastrskima občinama Kaštel 
in Savudrija, ki sta bili v nasprotju z Londonskim memorandumom odvzeti občini Piran in priključeni 
občini Buje. 
SLS ponavlja, da arbitražni sporazum prinaša škodljive posledice za Slovenijo, saj bo država zelo verjetno 
izgubila dele svojega ozemlja na območju od Istre do Prekmurja in teritorialni stik z mednarodnimi 
vodami. Izguba teritorialnega stika z mednarodnimi vodami pomeni, da bi Slovenija izgubila status 
pomorske države, kar bi imelo tudi škodljive in nepopravljive posledice za Luko Koper in posledično tudi 
drugo slovensko gospodarstvo. »O potrebnosti naknadnega zakonodajnega referenduma se bomo tako 
odločali naknadno. Ta odločitev  bo odvisna tudi od dogodkov in postopkov, ki se bodo dogajali v 
naslednjih dneh, tednih, morda tudi mesecih,« je še napovedal predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: ZUNANJI MINISTER SAMUEL ŽBOGAR NIMA RAZLOGOV ZA 
ZADOVOLJSTVO 



 
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav se je odzval na 
sredine izjave ministra za zunanje zadeve Samuela 
Žbogarja, ko je ta na novinarski konferenci ob 
obletnici nastopa Vlade RS med drugim izrazil 
zadovoljstvo in ponos glede sklenitve arbitražnega 
sporazuma s Hrvaško. »Delo zunanjega ministra 
Samuela Žbogarja si po mnenju SLS, kar se tiče 
slovensko-hrvaških odnosov, zasluži oceno 
nezadostno,« je poudaril mag. Radovan Žerjav. »Edino 
opravičilo, ki ga v tem primeru lahko ima, je, da 
pravzaprav ne vemo, koliko je zunanji minister v 
preteklih mesecih deloval iz lastnih nagibov, koliko pa 
je bilo tu le izvajanja politike, naročene z vrha vlade.« 
Vedno bolj se namreč zdi, da je Slovenija na strmem 
klancu, ki nas pelje do izgube teritorialnega stika z 
odprtim morjem in tudi delov nespornega slovenskega 
ozemlja na področju od Istre do Prekmurja. Kljub temu 
Vlada RS z ministrom za zunanje zadeve Samuelom 
Žbogarjem na čelu do sedaj ni storila ničesar, da bi se 
Hrvaška pred vstopom v EU umaknila z zasedenih 
delov slovenskega ozemlja in morja. Teritorialni stik 
omogoča, da ladje, ki plujejo v slovensko pristanišče, 
to lahko počnejo brez prehoda čez hrvaške vode in 
tudi brez nadzora hrvaških oblasti, in z izgubo tega 
bomo neizmerno oslabili konkurenčnost Luke Koper in 
posledično velike večine slovenskega gospodarstva. 
»Ne znam si predstavljati, kako je lahko nekdo 
ponosen na dejanja, ki obetajo take posledice za 
Slovenijo in njeno gospodarstvo, da izgube statusa 
pomorske države sploh ne omenjam!« ogorčeno 
ugotavlja mag. Radovan Žerjav. 
V SLS menimo tudi, da slovenska diplomacija nikakor 
ni izpolnila svoje druge naloge, ki je za Slovenijo ravno 
tako ključnega strateškega pomena. Ni ji namreč 
uspelo ne evropske ne ameriške in druge svetovne 
politike celovito seznaniti niti s slovenskimi stališči niti 
z dejansko situacijo glede slovensko-hrvaške meje. 
»Od tod tudi veliko boljši izhodiščni položaj Hrvaške, 
saj so načrtno in izčrpno obveščali o tej temi in o 
hrvaških stališčih. Zato se zagotovo ne morem strinjati 
z oceno zunanjega ministra Samuela Žbogarja, da je 
lahko s svojim delom v preteklem letu zadovoljen in 
nanj ponosen, kljub njegovim pozitivnim 
prizadevanjem na nekaterih drugih področjih,« 
zaključuje predsednik SLS mag. Radovan Žerjav.  

 

 
SLS VLOŽIL ZAKON O DVOTRETJINSKI VEČINI ZA RATIFIKACIJO ARBITRAŽNEGA SPORAZUMA  
 
Poslanska skupina SLS je v torek s prvopodpisanim mag. Radovanom Žerjavom v parlamentarni 
postopek vložila zakon, ki določa, da mora Državni zbor RS o arbitražnem sporazumu zaradi možnih 
učinkov le-tega na ozemeljsko stanje Slovenije odločiti z dvotretjinsko večino. 
Ob tem je predsednik SLS mag. Radovan Žerjav poudaril, da »ni treba biti pravnik, da ugotoviš, da bodo 
posledice arbitražnega sporazuma vidne na ozemeljskem stanju Slovenije. Bojim se, da bo tudi resno 
okrnjena ozemeljska celovitost Slovenije.« V SLS smo prepričani, da je za akte s takimi posledicami 
potrebna dvotretjinska večina. Politika se mora torej zavestno in ne glede na mnenje ustavnih sodnikov 
oz. pravne stroke odločiti za to, da Državni zbor RS zakon o ratifikaciji arbitražnega sporazuma sprejme z 
dvotretjinsko večino. V SLS vztrajamo, da je zakon veliko preveč pomemben, da bi najvišji zakonodajni 
organ o njem odločal z navadno večino. »Moder državnik bi za tako pomembne odločitve podprl 
dvotretjinsko večino tudi v primeru, ko po črki zakona ustava sama po sebi tega ne zahteva oz. tega ne 
določa,« še zaključi mag. Žerjav. 



 

O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 
 
NOVA GENERACIJA SLS:  PREMALO SE ZAVEDAMO PRIHODNJEGA POTENCIALA SLOVENSKIH ŠTUDENTOV! 
 

V Novi generaciji SLS so ob torkovem svetovnem dnevu študentov opozorili, da se navkljub gospodarsko-
socialni krizi v Sloveniji še vedno ne zavedamo potenciala, ki ga nosi študentska populacija. Namreč v 
prihodnosti se bodo ob zaostritvi gospodarske situacije v svetu izkazale samo države z vlaganji v 
tehnološki razvoj in še posebno v intelektualni človeški kapital.   
»Premalo izpostavljamo, kako pomembno je strokovno znanje naših študentov in da bo prav ta 
intelektualna elita bodoče gonilo slovenskega gospodarstva, zato so nujni izboljševalni ukrepi,« meni 
predsednik Nove generacije SLS Bor Zgonc. V Novi generaciji SLS bi z veseljem podprli vsako spremembe 
visokošolskega sistema v smeri večje učinkovitosti in konkurenčnosti. Predvsem se nam zdi, da je nujna 
pospešitev prehoda na bolonjski sistem visokega šolstva, ki smo se mu zavezali, kajti prehodno obdobje 
poteka prepočasi. Podpiramo prihod zasebnega visokega šolstva, vendar pod pogojem, da bo ustvarjal 
konkurenco pri kvaliteti in ne samo pri šolninah. Čas bi že bil, da dobimo v Sloveniji vsaj kakšen oddelek 
priznane tuje univerze in ne samo neke visokošolske zavode v lasti poslovnežev, ki so blizu politiki.  
Tudi za profesorje na univerzah je nesmiselno, da se jih obravnava kot javne uslužbence, temveč bi to 
morali biti strokovnjaki, ki si konkurirajo na trgu po svojem znanju in sposobnostih. »Ob tem bi se tudi 
sprostile konkurenčne klavzule nekaterih univerz in s tem omogočile najboljšim slovenskim profesorjem 
podajanje znanja po vsej državi,« še dodaja Zgonc. 
Minister za visoko šolstvo, znanost in tehnologijo Gregor Golobič je žal prvo leto svojega mandata 
zaznamoval bolj z različnimi aferam, ki se vežejo na njegovo preteklost, kot s kakšnimi vidnimi uspehi v 
svojem resorju. V Sloveniji so namreč nujne dodatne spremembe zakonodaje v visokem šolstvu.  
V Novi generaciji SLS se zavzemamo za ureditev strokovnih praks in predpisanih pripravništev, kjer 
trenutno vsak študijski program določa svoja pravila. Vse to bi lahko bilo povezano v skupni nacionalni 
program opravljanja študentskih praks oz. pripravništev, kar bomo Vladi RS tudi predlagali. Zaskrbljujoče 
je, da slovenski študentje med študijem dokazano pridobijo mnogo manj praktičnega znanja kot njihovi 
študentski kolegi na primerljivih zahodnih univerzah. Nujno je tudi treba urediti tako imenovane 
»navidezne oz. fiktivne« vpise, kjer se študenti v študijske programe vpisujejo samo zaradi ohranitve 
statusa študenta in s tem ohranijo določene bonitete in ugodnosti. Ti vpisi ne prinašajo nobene dodane 
vrednosti državi, pomenijo nezanemarljiv finančni strošek, najpomembneje pa je, da so krivični do tistih 
študentov, ki redno in v rokih opravljajo svoje študijske obveznosti ter se po končanem študiju tudi hitro 
zaposlijo. »Brezplačno šolstvo je privilegij, ki ga velja ohraniti, vendar po sistemu veliko večjega nadzora in 
preprečevanja zlorab. Denar, ki ga država v tem segmentu izgublja, bi lahko namenila za druge pomoči 
študentom, kot so dodatne štipendije, višja subvencioniranja študentskega bivanja, prevoza itd. …« 
zaključuje predsednik NG SLS Bor Zgonc. 
 
NOV ZAČETEK ZA KOBARID 
 



Potem ko je OO SLS v Kobaridu nekaj časa 
počival, se je pretekli ponedeljek, 16. 
novembra, zgodil njegov preporod. Takrat je 
namreč v prostorih SPA v Kobaridu potekal 
volilni občni zbor. Novoizvoljeni predsednik 
odbora je Ciril Sovdat, podpredsednik pa 
Marijan Lazar.  
Ciril Sovdat je sicer naš član že kar nekaj 
let. Po izobrazbi je strojni tehnik, trenutno 
pa je zaposlen na Komunali Tolmin. Kot cilj 
delovanja OO SLS Kobarid je zastavil boljše 
delovanje odbora, več akcij in čezmejno 
sodelovanje.  
Na občnem zboru je bil poleg članov 
občinskega odbora prisoten tudi kobariški 
župan Robert Kavčič, ki je tesen sodelavec 
naše stranke. Na zboru so se pogovarjali o 
skupnem sodelovanju na prihajajočih 
lokalnih volitvah, izpostavili pa so tudi 
nekaj lokalnih tem za lokalne volitve 2010, 
kot so npr. razvoj turizma, izboljšanje 
infrastrukture, pridobivanje novih delovnih 
mest in večja podpora malim kmetom.  
Srečanje se je zaključilo v prijateljskem 
vzdušju ob zdravici za dobro nadaljnje delo.  

 
NADALJNJA PLOVBA PO RAZBURKANIH VODAH V IDRIJI 
 
V torek, 17. novembra 2009 je v 
Idriji v prostorih gostilne Pri 
Zagodu potekal volilni občni 
zbor. Predsednik OO SLS Idrija je 
postal Marjan Kosmač, 
podpredsednik pa Herman 
Gantar. 
Novi predsednik Marjan Kosmač, 
ki je tudi občinski svetnik, je 
izpostavil problem članstva v 
Idriji in prevzem gospodarstva z 
strani levice. Poudaril je, da 
dosedanji župan ni izpolnil 
predvolilnih obljub in da je bilo 
premalo črpanja evropskih 
sredstev.  
Za predsednika OO SLS Idrija pa 
so ga soglasno izvolili vsi 
prisotni, kar je zagotovo močna 
spodbuda za njegovo delo, zato 
ne dvomimo, da mu plovba po 
razburkanih idrijskih vodah ne 
bo delala težav. 
 

 

 
PISNA POSLANSKA VPRAŠANJA SLS  
 
VPRAŠANJE VODJE PS SLS JAKOBA PRESEČNIKA V ZVEZI Z DOLGIMI ČAKALNIMI VRSTAMI ZA VRTCE, KI 
GA JE NASLOVIL NA MINISTRA ZA ŠOLSTVO IN ŠPORT DR. IGORJA LUKŠIČA 
 
Spoštovani gospod minister,  



v medijih se zadnje čase predvsem s strani lokalnih predstavnikov poudarja, da so vrtci vseslovenski 
problem. Tudi statistika potrjuje določena dejstva. V Sloveniji se s čakalnimi listami otrok za vstop v vrtec 
srečuje nekaj manj kot 100 od 210 občin, od teh pa je celo 46 občin takšnih, da imajo več kot 20 
zavrnjenih otrok.  
Dejstvo je, da je premalo občin, ki danes nimajo zavrnjenih otrok in ki so sproti učinkovito sledile 
demografskim in zakonskim spremembah in temu primerno urejale socialni in družbeni razvoj občine. 
V 10. členu Zakona o vrtcih je občinam naložena dolžnost pričeti s postopkom zagotovitve dodatnih 
prostih mest v vrtcu, ob predpostavki, da so izpolnjeni pogoji iz Uredbe o merilih za oblikovanje javne 
mreže vrtcev. Ta Uredba določa, da kadar v naselju, v katerem imajo starši stalno prebivališče, vrtec ne 
more vključiti otroka, ker nima razpoložljivih kapacitet, mora pričeti postopek za zagotovitev dodatnih 
prostih mest v vrtcu ali razpisati koncesijo.  
Žal pa je zakonodaja naravnana tako, da prenaša skrb za predšolsko vzgojo v izvorno pristojnost občin, 
kjer pa ima aktivna občinska politika "proste roke" glede zagotavljanja dostopnosti vrtca, prav tako pa so 
pristojni državni nadzorstveni organi pasivni in neučinkoviti. 
Obstaja seveda možnost, da se v takih primerih lahko obrneš na šolsko inšpekcijo, vendar je vse, kar 
lahko inšpektor naredi, to, da županu predlaga ukrepe. 
Zato vas, spoštovani minister, sprašujem: 

o Kdo ima ob velikem številu nadzorstvenih organov pristojnost, da občini naloži dolžnost, da 
izpolni zahtevo, ki ji je bila posredovana s strani pristojne osebe z Inšpektorata za šolstvo?  

V Sloveniji se zadnja leta zelo zavzemamo za višjo rodnost, vendar take čakalne liste za vstop otroka v 
vrtec odvračajo od te ideje. Tudi babice in dedki niso dolgotrajna rešitev, saj jih vsi otroci nimajo več, 
poleg tega pa je paziti na predšolske otroke naporno in zelo odgovorno. 
Rešitev bi lahko bila ta, da bi država prevzela finančno breme plač zaposlenih v vzgojno-varstvenih 
zavodih (kot je to urejeno na področju šolstva), lokalnim skupnostim pa bi se naložila zakonska obveznost 
po zagotavljanju zadostnega števila prostih mest v vrtcu. 
Dejstvo je, da je zakonodaja na področju zagotavljanja predšolskega varstva neprimerna in jo je možno 
interpretirati na več načinov. Ne glede na dejstvo, da pravica do vpisa otroka v vrtec ni iztožljiva pravica, 
pa ustavne določbe posredno omogočajo to iztožljivost, saj so starši oz. otroci, ki niso sprejeti v vrtec, 
diskriminirani, kar pa je po Ustavi RS prepovedano.  
Sprašujem vas še: 

o Zakaj država ne zagotovi izvajanja pravice do vpisa otroka v vrtec s sprejetjem ustrezne zakonske 
ureditve in s tem poskrbi za to, da bi dejansko bila pravica do vpisa otroka v vrtec zagotovljena 
vsem otrokom? 

 
VPRAŠANJE POSLANCA SLS FRANCA BOGOVIČA V ZVEZI Z RAZISKAVAMI ZA IZBOLJŠANJE STANJA NA 
PODROČJU KMETIJSTVA, GOZDARSTVA, PREHRANE IN VETERINE, KI GA JE NASLOVIL NA MINISTRA ZA 
KMETIJSTVO, GOZDARSTVO IN PREHRANO DR. MILANA POGAČNIKA IN NA MINISTRA ZA VISOKO 
ŠOLSTVO, ZNANOST IN TEHNOLOGIJO GREGORJA GOLOBIČA  
 



 

Spoštovana ministra,  
uradni podatki kažejo, da je Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano RS v zadnjih letih naročilo številne 
raziskovalne naloge s področja kmetijstva, gozdarstva in 
prehrane ter veterinarstva, s pomočjo katerih naj bi se 
izboljšalo stanje na področjih, za katera je pristojno.  
V zvezi s tem prosim za naslednje podatke: 

- koliko aplikativnih, temeljnih in ciljno raziskovalnih 
projektov s področja kmetijstva, gozdarstva, 
prehrane in veterinarstva je bilo odobrenih in 
realiziranih  v zadnjih petih letih, 

- koliko je bilo direktno naročenih projektov s strani 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
RS, 

- koliko je bilo narejenih nalog v okviru raziskovalnih 
programov na Agenciji Republike Slovenije za 
raziskovalno dejavnost, 

- kako je Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano RS uporabilo oziroma še vedno uporablja 
izsledke naročenih raziskav, predvsem v luči 
zastavljenih prednostnih nalog, opredeljenih v 
koalicijski pogodbi, 

- ali Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
RS v okviru raziskav, ki jih izvajajo zunanji 
raziskovalci, analizira učinke ukrepov tržno-cenovnih 
ureditev in Programa razvoja podeželja za obdobje 
2007-2013, 

- ali so navedene raziskovalne naloge s področja 
kmetijstva, gozdarstva in prehrane ter veterine, ki 
sta jih financirala ministrstvo in Agencija RS za 
raziskovalno dejavnost, javno dostopne? 

Za vse projekte prosim, da navedete naslove projektov, 
njihove nosilce, vključno s sodelujočimi institucijami, čas 
trajanja projektov in njihovo vrednost.  

 
VPRAŠANJE VODJE PS SLS JAKOBA PRESEČNIKA V ZVEZI Z REHABILITACIJO SLOVENSKIH VOJAKOV, KI SO 
BILI MOBILIZIRANI V ITALIJANSKO ALI NEMŠKO VOJSKO IN SO SE TEMU UPRLI TER BILI ZATO OBSOJENI 
IN KAZNOVANI V ITALIJI, AVSTRIJI ALI NEMČIJI, KI GA JE NASLOVIL NA VLADO RS, MINISTRA ZA 
PRAVOSODJE ALEŠA ZALARJA, MINISTRICO ZA NOTRANJE ZADEVE KATARINO KRESAL IN NA MINISTRA 
ZA ZUNANJE ZADEVE SAMUELA ŽBOGARJA 
 



Spoštovani ministri,  
v sredo, 9. septembra 2009, je italijanski časopis »LA 
STAMPA« objavil novico z naslovom »V nemški vojski so 
rehabilitirani »izdajalci«, ki so Hitlerju rekli ne« in naslednjo 
vsebino: Nemški Bundestag je včeraj rehabilitiral tako 
imenovane »vojne izdajalce«, vojake, poslane v smrt, ker so 
izrazili kritične komentarje o vojni ali ker so pomagali Judom. 
Dne 24. oktobra 2009 je časnik Delo objavil zapis B. Kramžar 
z naslovom »Pomilostili dezerterje iz Hitlerjeve vojske«, v 
katerem avtorica poroča, da je po desetletjih razprav Avstrija 
»končno popravila veliko krivico iz druge svetovne vojne in 
pomilostila dezerterje iz Hitlerjeve vojske«. 
V italijanski vojski je bilo veliko število Slovencev. Pričakovalo 
se je, da bi lahko Mussoliniju rekli »ne«, zato so bili v 
posebnih bataljonih, kjer se je posebej pazilo, da bi te 
možnosti ne imeli. Kljub temu so mnogi na tak ali drugačen 
način izrekli svoj »ne«. Bili so sojeni in obsojeni na vojaških 
sodiščih. Nekaterim so bile poleg zapora izrečene še druge 
trajne kazni, kot na primer trajna prepoved opravljanja vseh 
državnih služb. Mnogi kazni zapora niso odslužili v celoti, 
ampak so bili po prihodu zaveznikov začasno izpuščeni iz 
zapora, sodno pa so ostali dolžni odslužiti preostali del 
zaporne kazni. Vsem pa je kaznovanost zapisana v 
dokumentih in arhivih. Odkar smo skupaj z Italijo v EU in 
NATU, je za državljane RS to pomembnejše, kot je bilo pred 
desetletjem. Ves čas pa je pomembno za Slovence, ki so tudi 
po drugi svetovni vojni ostali v Italiji. 
Kaj je slovenska vlada storila, kaj lahko stori in kaj namerava 
storiti, da se ti ljudje sodno rehabilitirajo in da se jim kazni 
(odslužene in neodslužene) izbrišejo iz javnih evidenc? Če je 
Italija to morebiti že storila, s katerim aktom? Če je tak akt 
morebiti v postopku sprejemanja, na kateri stopnji postopka 
je? 
Kakšna je celotna vsebina omenjenih aktov v Nemčiji in 
Avstriji? Ali velja tudi za Slovence, ki so bili mobilizirani v 
nemško vojsko? Če je tako, koliko je Slovencev, ki so bili s 
tem aktom rehabilitirani? 
Kakšna je celotna vsebina omenjenih aktov Nemčije in 
Avstrije? Ali velja tudi za Slovence, ki so bili mobilizirani v 
nemško vojsko? Če je tako, koliko je Slovencev, ki so bili s 
tem aktom rehabilitirani? 

DODATNA OBRAZLOŽITEV IN PRIMER: 

Moj oče, Slovenec iz Primorske, je bil leta 1942 kot italijanski vojak zaradi vojnega defetizma in črnitve 
vojske obsojen na 9 let zapora in trajni odvzem pravice do vseh državnih služb. Odslužil je tri leta, potem 
pa se je vključil v prekomorske brigade. Vendar iz zapora na Sardiniji ni prišel s sodno odločbo ali 
pomilostitvijo, ampak je od uprave zapora dobil začasni izhod zaradi političnega pritiska zaveznikov 
(konkretno nekega novozelandskega oficirja, ki je obiskal zapor). Posledic moj oče več ne čuti, ker je 
pokojni. Posledica je zame (verjetno) dejstvo, da je v eni od članic EU, s katero smo vedno bolj eno, 
zapisano, da moj oče ni odslužil naložene kazni in da je bilo z njim nekaj tako narobe, da v članici EU ne bi 
smel biti niti poštar niti cestar. Prizadevanja za rehabilitacijo mrtvih bi tudi ne bila nič nenavadnega. 
Verjetno se citirana avstrijski in nemški zakon ne nanašata samo na žive. Vem, da je bilo podobno 
obsojenih še nekaj, koliko pa je živih, ne vem.  
Pri mojem vprašanju gre za zadevo, ki jo verjetno lahko reši samo Italija. Morebiti pa je rešena, ampak jaz 
informacije nisem uspel pridobiti, čeprav sem si prizadeval.  (zaradi zaupnosti podatkov ne navajamo 
imena in priimka državljana, ki nam je pisal)  
 
VPRAŠANJE NAMESTNIKA VODJE PS SLS MAG. RADOVANA ŽERJAVA V ZVEZI V ZVEZI S PROJEKTOM 
IZDELAVE POLICIJSKIH UNIFORM, KI GA JE NASLOVIL NA MINISTRICO ZA NOTRANJE ZADEVE KATARINO 
KRESAL  
 



Ministrico za notranje zadeve Katarino Kresal sprašujem, zakaj so njeni podrejeni sodelavci za projekt v 
okvirni višini 600.000 evrov za izdelavo policijskih uniform v slovenski policiji izbrali dve majhni slovenski 
podjetji, ne pa podjetje Mura, ki se je prav tako prijavilo na razpis. Ker gre za podporo delovnih mest v 
Sloveniji, je ta odločitev toliko bolj nenavadna, saj bodo po nekaterih informacijah dela opravljena v tujini, 
saj sta izbrani podjetji iz Slovenije za podizvajalce izbrali Turčijo in eno od azijskih držav. Na ta način se ne 
podpira delovnih mest in zaposlenosti doma! Poudarjam tudi, da se je ta razpis dogajal prav v času letos 
poleti, ko je bilo za Muro vsako naročilo še posebej pomembno. 

 
USTNA POSLANSKA VPRAŠANJA POSLANCEV SLS 
NA 11 REDNI SEJI DRŽAVNEGA ZBORA RS 
 
Na 11. redni seji Državnega zbora RS so 
poslanci SLS ministrom oz. predsedniku 
Vlade RS zastavili tudi 6 ustnih poslanskih 
vprašanj, ki si jih lahko v celoti preberete na 
naslednjih povezavah: 

 Ustno poslansko vprašanje 
namestnika vodje PS SLS mag. 
Radovana Žerjava predsedniku 
Vlade RS Borutu Pahorju 

 Ustno poslansko vprašanje 
poslanca SLS Franca Bogoviča 
ministru za okolje in prostor Karlu 
Erjavcu, ministru za gospodarstvo 
dr. Mateju Lahovniku in ministru za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
dr. Milanu Pogačniku 

 Ustno poslansko vprašanje 
poslanca SLS Gvida Kresa 
ministrici za notranje zadeve 
Katarini Kresal 

 Ustno poslansko vprašanje 
poslanca SLS Franca Pukšiča 
ministru brez resorja, odgovornemu 
za lokalno samoupravo in 
regionalni razvoj, dr. Henriku 
Gjerkešu 

 Ustno poslansko vprašanje 
poslanca SLS Janeza Ribiča 
ministru za finance dr. Francu 
Križaniču in ministru za okolje in 
prostor Karlu Erjavcu 

 Ustno poslansko vprašanje 
namestnika vodje PS SLS in 
predsednika SLS mag. Radovana 
Žerjava ministru za finance dr. 
Francu Križaniču 

 

 
MNENJA POSLANSKE SKUPINE SLS NA 11. REDNI 
SEJI DRŽAVNEGA ZBORA RS 
 
V ponedeljek, 16. novembra 2009, se je začela 11. redna seja Državnega zbora RS, na kateri so poslanci 
SLS predstavili tudi mnenja Poslanske skupine SLS v zvezi z na seji obravnavanimi zakoni. Mnenja si 
lahko v celoti pogledate na naslednjih povezavah: 
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 Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o alternativnem reševanju sodnih sporov 
 Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o sodiščih 
 Mnenje PS SLS v razpravi o odgovoru ministra za okolje in prostor Karla Viktorja Erjavca na 

poslansko vprašanje Iztoka Podkrižnika v zvezi z "Naturo 2000" 
 Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o spremembah Zakona o zakonski zvezi in družinskih 

razmerjih 
 Mnenje PS SLS glede predloga Deklaracije o aktivni vlogi Slovenije pri oblikovanju nove svetovne 

politike podnebnih sprememb 
 Mnenje PS SLS glede predloga Zakona o medicinskih pripomočkih 
 Mnenje PS SLS glede predloga Resolucije o normativni dejavnosti 
 Mnenje PS SLS glede predloga Odloka o spremembah in dopolnitvah Odloka o preoblikovanju 

Univerze v Mariboru 

 
SLS O NAJ SLOVENCIH TEDNA 
 
»SLOVENSKA NOGOMETNA REPREZENTANCA SI JE IZBORILA PROST DOSTOP DO KAMORKOLI!« 
 

Foto: 24ur/Miro Majcen 

Južnoafriška 
republika je 
od srede 
tedna bliže 
bolj, kakor 
smo najbolj 
zvesti navijači 
slovenske 
nogometne 
reprezentance 
lahko upali ali 
pričakovali. 
Sanje o RAJ-u 
v JAR-u so 
tako postale 
dosegljiva 
realnost.  
Najboljša 
slovenska 
enajsterica je 
na zelenici 
pod žarometi 
mariborskega 
Ljudskega 
vrta v sredo 
pokazala 
svojo srčno in 
pogumno igro 
ter si z golom 
Zlatka Dediča 
zasluženo 
drugič v 
samostojni 
Sloveniji 
priborila 
prostor na 
najelitnejšem 
nogometnem 
mondialu. 
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Na sprejemu 
pod kipom 
Prešerna jih 
je v četrtek 
pričakala 
množica 
gorečih 
ljubiteljev 
usnjene žoge, 
med njimi 
tudi člani 
Nove 
generacije 
SLS, ki so 
nogometaše 
bodrili z 
največjim 
plakatom. 

 
Nogometni reprezentanci s trenerjem Matjažem Kekom na čelu v imenu tajništva SLS iskreno čestitamo 

in jim želimo srečno pot na jug črne celine! 
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